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ZAPISNIK 
sa 46. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 21. juna 2018. godine 
 

Sjednica je počela u 10.20 časova. 
 Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora.  
 Sjednici su prisustvovali poslanici: Filip Vuković, Branko Čavor, Nikola Rakočević, Ana Nikolić, 
Mićo Orlandić i Genci Nimanbegu. 

Sjednici su u svojstvu predstavnika predlagača, u skladu sa članom 67 stav 1 Poslovnika 
Skupštine, prisustvovali: Bojana Bošković, generalna direktorica Direktorata za finansijski sistem i 
unapređenje poslovnog ambijenta u Ministarstvu finansija; Pavle Radulović, ministar održivog razvoja 
i turizma; Zoran Tomić, sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma; Zoran Vukčević, predsjednik 
Odbora direktora Investiciono-razvojnog fonda Crne Gore A.D. i Dejan Medojević, sekretar Sekretarijata 
za razvojne projekte. 

Sjednici je u skladu sa članom 67 stav 2 Poslovnika Skupštine, prisustvovao Nikola Fabris, 
viceguverner Centralne banke Crne Gore. 

Predsjednik Odbora konstatovao je da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje. 
Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  
Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 
DNEVNI RED: 

 
 

1. PREDLOG ZAKONA O IZMJENI ZAKONA O VISINI STOPE ZATEZNE KAMATE; 
 

2. IZVJEŠTAJ O REALIZOVANIM INVESTICIJAMA SHODNO ODLUCI O DAVANJU U 
DUGOROČNI ZAKUP ZEMLJIŠTA NA POLUOSTRVU LUŠTICA, OPŠTINA HERCEG NOVI 
ZA PERIOD 1. DECEMBAR 2016. – 15. DECEMBAR 2017. GODINE; 

 
3. IZVJEŠTAJ O REALIZOVANIM INVESTICIONIM I DRUGIM AKTIVNOSTIMA PO OSNOVU 

UGOVORA O ZAKUPU I IZGRADNJI KOJI SE ODNOSI NA „LUŠTICA DEVELOPMENT“ AD 
TIVAT – PROJEKAT LUŠTICA BAY  ZA PERIOD 1. DECEMBAR 2016. – 31. DECEMBAR 2017. 
GODINE; 

 
4. IZVJEŠTAJ O RADU INVESTICIONO-RAZVOJNOG FONDA CRNE GORE AD ZA 2017. 

GODINU SA FINANSIJSKIM ISKAZIMA I IZVJEŠTAJEM NEZAVISNOG REVIZORA ZA 2017. 
GODINU; 

 
5. POKRETANJE POSTUPKA ZA IMENOVANJE PREDSJEDNIKA I DVA ČLANA SAVJETA 

AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE KOMUNIKACIJE I POŠTANSKU DJELATNOST I 
 

6. TEKUĆA PITANJA. 
 

*     *     * 
 
Prva tačka - PREDLOG ZAKONA O IZMJENI ZAKONA O VISINI STOPE ZATEZNE KAMATE 
 

Uvodno obrazloženje o predlogu navedenog zakona dala je ovlašćena predstavnica predlagača 
Bojana Bošković, generalna direktorica Direktorata za finansijski sistem i unapređenje poslovnog 
ambijenta u Ministarstvu finansija. 
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Sjednici je u skladu sa članom 67 stav 2 Poslovnika Skupštine, povodom navedene tačke dnevnog 
reda prisustvovao i Nikola Fabris, viceguverner Centralne banke Crne Gore. 

U raspravi je učestvovao poslanik Genci Nimanbegu. 
 
Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 

U uvodnom obrazloženju predstavnica predlagača ukazala je da se izmjenom Zakona o visini 
stope zatezne kamate, predlaže izmjena važećeg zakona na način da stopa zakonske zatezne kamate 
bude utvrđena u visini osnovne stope zatezne kamate koju utvrđuje Evropska centralna banka, uvećana 
za osam procentnih poena. 

Sjednici je u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine, prisustvovao i viceguverner Centralne 
banke Crne Gore (CBCG), Nikola Fabris. 

 
Na odboru je konstatovano da je visina stope zatezne kamate, prema važećem zakonu, utvrđena 

u visini osnovne zatezne kamate, uvećana za 7 procentnih poena, te da se predlaže promjena koja iznosi 
jedan procentni poen. U odnosu na navedeno, ukazano je da se u periodu od 2010. do 2018. godine, stopa 
zatezne kamate kretala u raspnu od 8,25% do 7%. 
 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
Predlog zakona o izmjeni Zakona o visini stope zatezne kamate. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Genci Nimanbegu. 

Druga tačka - IZVJEŠTAJ O REALIZOVANIM INVESTICIJAMA SHODNO ODLUCI O DAVANJU U 
DUGOROČNI ZAKUP ZEMLJIŠTA NA POLUOSTRVU LUŠTICA, OPŠTINA HERCEG NOVI ZA 
PERIOD 1. DECEMBAR 2016. – 15. DECEMBAR 2017. GODINE 
 

Sjednici su povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovali: Pavle Radulović, ministar 
održivog razvoja i turizma i Dejan Medojević, sekretar Sekretarijata za razvojne projekte. 
 

Ministar održivog razvoja i turizma Pavle Radulović, u uvodnom obrazloženju ukazao je na 
aktivnosti koje su u 2017. godini sprovođene u pravcu zaključivanja Ankesa II Ugovora o dugoročnom 
zakupu zemljišta,  kojim su planirani i izmijenjeni i dopunjeni određeni uslovi i odredbe međusobnog 
odnosa koji se između ostalog odnose na: predloženu minimalnu investicionu obavezu; rok za realizaciju 
minimalne obaveze; prvu fazu projekta, koja podrazumijeva izgradnju hotela visoke kategorije; plaćanje 
zakupnine unaprijed; činidbenu garanciju; kao i mogućnost da se u slučaju da ne dođe do realizacije 
navedene investicije ugovor može raskinuti, bez finansijskih obaveza po Budžet sa zadržavanjem 
cjelokupnih, do sada uplaćenih sredstva. Takođe, ukazao je da je Sekretarijat za razvojne projekte, 
imajući u vidu da se pitanje infrastrukturnog opremanja pokretalo i tokom pregovora povodom Aneksa 
II, od nadležnih organa dobio informacije da su tokom 2017. godine u odnosu na 2016. godinu preduzete 
sljedeće aktivnosti: snimanje trase puta II i izrada Elaborata eksproprijacije (trasa puta je snimljena dok 
Elaborat nije urađen već je ostavljeno da se on uradi na osnovu Glavnog projekta);  izrada Glavnog 
projekta putne infrastrukture (planira se raspisivanje tendera za izradu glavnog projekta na osnovi 
idejnog rješenja); elektroenergetska infrastruktura; vodovodna infrastruktura (završeno idejno rješenje - 
čeka se pozitivno mišljenje kako bi se raspisao tender za izradu glavnog projekta); kao i da što se tiče 
rješavanja pitanja odvođenja otpadnih voda, stav Opštine Herceg Novi je da ovo pitanje investitor treba 
da rješava unutar projektnog lokaliteta, kroz izgradnju autonomnog sistema. Ministar se, takođe, 
osvrnuo i na aktivnosti koje se preduzimaju u 2018. godini, projekat „Montrose“  i ukazao da se iste 
odvijaju planiranom dinamikom. 
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Nakon rasprave, predsjednik Odbora, Predrag Sekulić imajući u vidu da nije bilo najavljene 
mogućnosti za predlaganje zaključaka povodom razmatranja navedenog izvještaja, konstatovao je da se 
Odbor upoznao sa Izvještajem o realizovanim investicijama shodno Odluci o davanju u dugoročni zakup 
zemljišta na poluostrvu Luštica, Opština Herceg Novi za period 1. decembar 2016. – 15. decembar 2017. 
godine. 
 
Treća tačka - IZVJEŠTAJ O REALIZOVANIM INVESTICIONIM I DRUGIM AKTIVNOSTIMA PO 
OSNOVU UGOVORA O ZAKUPU I IZGRADNJI KOJI SE ODNOSI NA „LUŠTICA DEVELOPMENT“ 
AD TIVAT – PROJEKAT LUŠTICA BAY  ZA PERIOD 1. DECEMBAR 2016. – 31. DECEMBAR 2017. 
GODINE 
 

Sjednici su povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovali: Pavle Radulović, ministar 
održivog razvoja i turizma i Zoran Tomić, sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma. 

 
Ministar održivog razvoja i turizma Pavle Radulović, u uvodnom obrazloženju ukazao je da je u 

izvještajnom periodu, kompanija Luštica Development AD Tivat: realizovala investicione obaveze u 
visini od preko 60 mil. eura, odnosno od početka projekta ukupno 134 mil. eura; za potrebe realizacije 
investicionih aktivnosti zapošljavala u prosjeku 529 radnika u građevinskom sektoru, dok je u 
menadžmentu kompanije stalno zaposleno 53 službenika; po osnovu poreza i doprinosa na lična 
primanja izvršila uplatu 1.587.351,00 eura, a po osnovu ostalih poreskih obaveza 641.632,00 eura, što je 
ukupno 2.228.983,00 eura; uspješno završila postupak emisije akcija kojim je izvršena dokapitalizacija 
ovog društva, ponudom 30% novih običnih akcija; na ime tzv „dodatne godišnje zakupnine", shodno 
članu 17.1.2 Ugovora o dugoročnom zakupu i izgradnji, Vladi Crne Gore obezbijedila uslove za upis 
2.000.000 akcija u kapitalu društva Luštica Development, za period od 2015. do 2016. godine; na ime 
kupoprodajne cijene za raspolaganje placem izvršila avansnu uplatu u visini od 1.505.011,00 eura; i 
nastavila sa programima podrške za socijalne programe i društveno odgovorno poslovanje u visini od 
467.653,00 eura. Takode, ukazao je da je za potrebe razvoja projekta, Vlada Crne Gore obezbijedila 
finansijska sredstva za realizaciju druge faze puta MRl u ukupnom iznosu od 2.780.000,00 eura itd. 

U raspravi je učestvovao poslanik Nikola Rakočević koji je ukazao na značaj investicija koje se 
realizuju na poluostrvu Luštica, kao i ukazao na neophodnost praćenja realizacije istih uz obavezu 
poštovanja ugovorenih rokova. 

 
Nakon rasprave, predsjednik Odbora, Predrag Sekulić imajući u vidu da nije bilo najavljene 

mogućnosti za predlaganje zaključaka povodom razmatranja navedenog izvještaja, konstatovao je da se 
Odbor upoznao sa Izvještajem o realizovanim investicionim i drugim aktivnostima po osnovu Ugovora 
o zakupu i izgradnji koji se odnosi na „Luštica Development“ ad Tivat – projekat Luštica Bay  za period 
1. decembar 2016. – 31. decembar 2017. godine. 
 
Četvrta tačka - IZVJEŠTAJ O RADU INVESTICIONO-RAZVOJNOG FONDA CRNE GORE AD ZA 2017. 
GODINU SA FINANSIJSKIM ISKAZIMA I IZVJEŠTAJEM NEZAVISNOG REVIZORA ZA 2017. 
GODINU 

 
Predsjenik Odbora, Predrag Sekulić, podsjetio je da se Izvještaj o radu Investiciono – razvojnog 

fonda Crne Gore sa finansijskim iskazima i Izvještajem nezavisnog revizora dostavlja Skupštini Crne 
Gore u skladu sa članom 18 Zakona o investiciono-razvojnom fondu, na upoznavanje. 

Sjednici je povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovao Zoran Vukčević, predsjednik 
Odbora direktora Investiciono-razvojnog fonda Crne Gore. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Nikola Rakočević, Ana Nikolić i Predrag Sekulić. 
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Odbor se kroz uvodno obrazloženje predsjednika Odbora direktora Investiciono-razvojnog fonda 

(IRF), Zorana Vukčevića, upoznao sa aktivnostima IRF-a u 2017. godini u cilju podsticanja i ubrzanja 
privrednog razvoja Crne Gore, kao i sa finansijskim poslovanjem Institucije. Ukazano je da je Plan 
realizacije za 2017. godinu iznosio 120 mil. eura, ali da je zahvaljuci konstatnom fokusu na kreiranju i 
primjeni modela finansiranja, koji ima za cllj da podrži i unaprljedi crnogorsku privredu, IRF tokom 
2017. godine odobrio 175,6 mil. eura za finansiranje 439 projekata/ugovora, što je 55,6 mil. eura veća 
realizacija u odnosu na planiranu, kao i da je u 2017. godini u odnosu na 2016. godinu, ostvaren rast 
odobrenih plasmana od 37%. Takođe,  naveo je da je u 2017. godini, sa preko 4.200 potencijalnih klijenata 
obavljena komunikaclja, da je predato 574 zahtjeva za kredit a odobreno 407, odnosno 70,9%. U daljem 
izlaganju, takođe je ukazano da je tokom 2017. godine odobreno 10,1 mil. eura plasmana za podršku 
preduzetništvu, namijenjene mladima, ženama u biznisu, početnicima u biznisu, individualnim 
proizvođačima, što je u odnosu na 2016. godinu rast od 65%. Tokom 2017. godine 36% ukupnih plasmana 
u iznosu od 64 mil. eura je odobreno za realizaciju u sjevernom regionu i opštinama sa prosjekom 
razvijenosti ispod državnog, što je 26% (13 mil. eura) više u odnosu na 2016. godinu. Odobreni plasmani 
tokom 2017. godine u centralnom dijelu (Podgorica) iznosili su 62 mil. Eura, odnosno 36% plasmana, 
dok su u južnom regionu iznosili 49 mil. eura, odnosno, 28%. U odnosu na rezultate poslovanja, IRF je u 
2017. godini ostvario pozitivan poslovni rezultat (dobit) u iznosu 1.120.186 eura dok su ukupni prihodi 
iznosili 6.345.303 eura a ukupni rashodi 5.225.117 eura. 

Tokom rasprave poslanike je, između ostalog, interesovalo koliki je broj novootvorenih radnih 
mjesta; aktivnosti lokalnih samouprava; aktivnosti koje se planiraju na podizanju nivoa tzv. „biznis 
znanja“; ispunjavanje obaveza prema IRF-u i sl.  

Odbor se, shodno Poslovniku Skupštine i Zakonu o IRF-u Crne Gore, nije izjašnjavao o Izvještaju 
jer se isti dostavlja na upoznavanje. 
 
Peta tačka - POKRETANJE POSTUPKA ZA IMENOVANJE PREDSJEDNIKA I DVA ČLANA SAVJETA 
AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE KOMUNIKACIJE I POŠTANSKU DJELATNOST 
 

Predsjednik Odbora, Predrag Sekulić, obavijestio je članove da je, u skladu sa Zakonom 

o elektronskim komunikacijama potrebno pokrenuti postupak za izbor predsjednika i dva člana 

Savjeta Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost. 

S tim uvezi, podsjetio je da je članom 15 navedenog zakona, između ostalog, definisano 
da je matični odbor Skupštine dužan da raspiše javni konkurs najmanje 180 dana prije isteka 
mandata predsjednika ili člana Savjeta, odnosno neposredno po razrješenju. 
 

Takođe, ukazao je da su predsjednik Savjeta Agencije, Šaleta Đurović i dva člana Savjeta 
Agencije, Aleksandar Mijač i Branko Kovijanić, imenovani 27. decembra 2013. godine, odnosno 
reizabrani na period od pet godina i da im mandat ističe zaključno sa 27. decembrom 2018. 
godine. 

Dogovoreno je da se javni konkurs raspiše 26. juna 2018. godine, sa rokom za podnošenje 
prijava od 15 dana, koji će biti objavljen u dnevnom listu „Dan“ i na internet stranici Skupštine 
Crne Gore. 
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Peta tačka - TEKUĆA PITANJA 

 
- Predsjednik Odbora obavijestio je članove da je Ministarstvo finansija dostavilo informaciju o 

sprovođenju politika, odnosno zakona u oblasti koncesija u dijelu koji se odnosi na korišćenje 
prirodnih bogatstava, te da se čekaju informacije Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja i 
Uprave za inspekcijske poslove. 

 
 

 
*     *     * 

Sjednica je završena u 10.45 časova. 
*     *     * 

 
Broj: 00-63-7/18- 
 
SEKRETAR SEKRETARIJATA ODBORA                                 PREDSJEDNIK ODBORA  
Demir Mujević, s.r.                                                                               Predrag Sekulić, s.r. 

 
 
 
 

46. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet održana 21. juna 2018. godine 
 

REZULTATI GLASANJA O PREDLOZIMA AKATA 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 

Predlog zakona o izmjeni 
zakona o visini stope 
zatezne kamate 
 

Predrag Sekulić 
Ana Nikolić 
Branko Čavor 
Nikola Rakočević 
Filip Vuković 
Mićo Orlandić 
Genci Nimanbegu 

  

 


